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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č. 18             dne 08. 08. 2016                          OŽP181601R 

 

Kompostárna Milevsko - informace 

Důvodová zpráva 

 Ve stávajícím areálu kompostárny má být z hlediska splnění podmínek poskytnuté dotace 

zpracováno 1.100 tun biologicky rozložitelných odpadů ročně (po dobu 5 let udržitelnosti 

dotace). Cyklus zrání bioodpadu v kompostovacích vacích trvá cca 2 měsíce. Aby mohl být 

svezený bioodpad založen do nových vaků, je potřeba zralý kompost z vaků co nejdříve 

vyskladnit a kompostovací plochu uvolnit pro další cyklus. Při vyskladňování kompostu však 

ještě nejsou známy výsledky rozborů, je nutné s ním zatím zacházet jako s odpadem a umístit 

jej na zpevněnou dozrávací plochu. Vybudování zpevněné plochy umožní, aby byl svážený 

bioodpad bez velkého zdržení zpracováván a ukládán do vaků. Dojde tak k eliminaci zápachu.  

Plocha pro dozrávání kompostu vznikne rozšířením stávající betonové plochy pro ukládání 

kalů z čistírny odpadních vod (ČOV), pro něž je nutné vybudovat novou plochu v areálu ČOV 

Pro stavbu obou ploch je vydané stavební povolení. Realizace stavby se předpokládá v září, 

dokončení v říjnu letošního roku. 

Stávající kompostárna včetně technického vybavení je vázaná dotací, proto je potřeba zajistit 

její bezproblémové fungování po celou pětiletou dobu udržitelnosti. Přesun zařízení 

kompostárny do jiné lokality je v dané chvíli nereálný jak z hlediska nedostatku vhodných 

pozemků ve vlastnictví města, tak ve vztahu k nutnosti vracet značnou část dotace v případě 

nevyužití stavební části kompostárny.  

Odbor životního prostředí tímto dává radě na vědomí informaci o stavu a nutném vývoji 

provozu kompostárny. Dílčími opatřeními, která byla provedena v areálu pro omezení 

zápachu, bylo dosaženo únosné situace. Rozšíření kompostárny o plochu na dozrávání 

kompostu přinese částečné urychlení procesu zpracování surového biologicky rozložitelného 

odpadu a eliminaci problému se zápachem. Odbor životního prostředí doporučuje radě města 

zabývat se další možností rozšíření kompostárny na plochy v areálu ČOV. 

Jméno zpracovatele, datum vyhotovení:   

 

Ing. Andrea Rucká , 08.08.2016 

 


